

2023-11-01

Dr. Horton Column

DCSD ပညိဉ် Building Bridges, Not Walls (တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဘျးစ့, တမ့ၢ်တၢ်တြီၤမတၢ်တၢ်ဘၣ်)

ဆူ ပုၤကွီၤဖိ, ဟံၣ်ဖိယိဖိ, ဒီးပုၤတတၢ်ပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်,

DeKalb County School District (DCSD) (DeKalb ကီၢ်ရှုၣ်ကွီၤလီၢ်ကစီၤ), ပပၢ်ကမၤလၢသးဒိၣ်မးလၢပတူၢ်လိာ်မုၢ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်လီၤဆီ အကလုာ်ကလုာ် ဒီး မၤလၢကပီၤပပုၤကွီၤဖိအတၢ်စံၣ်စိၤဂံၢ်ထံး ဒီးလုၢ်လၢတၢ်ဆဲးတၢ်လၢလၢအလီၤလီၤဆီဆီန့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ် နီၢ်နီၢ်လၢကကဟုၤကယၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲ တၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်မၤအကျဲသန့ လၢအသ့ၣ်ထီၣ်သးသဟီၣ်လၢအဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ် ဒီးအိၣ်ထွဲမၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်ပုၤဖျး, တၢ်ဟံၣ်ကဲ, ဒီး တၢ်ယုတၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဝဲန့ၣ်အယိ, DCSD အိၣ်ထွဲမၤစၢၤပုၤ လၢပမ့ၢ်တၢ်လီၢ်အဂံၢ်ထံးလၢအအိၣ်ဒီး တၢ်ဆဲးတၢ် လၢတဖၣ်လၢ တၢ်တဲက့ၢ်အိၣ်အါန့ၢ် ၁၄၀ ကျိၣ်လၢအကဲခါၣ်စးလၢထံကီၢ်အါန့ၢ် ၁၈၀ ဘၣ်လၢ ပကွီၤဒီးစဲထၢၣ် ၁၃၈ ဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲပကီၢ်ရှုၣ် လီၢ်ကစီၤ တၢ်ခွဲးဂုၤယၢ်ဘၣ်လီၤဆီ ဒီးမုၢ်ဒါလၢကကွၢ်ထွဲသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်အိၣ်အယၤလၢ အတူၢ်လိာ်မုၢ်, စိာ်ကဖိထီၣ်, ဒီးသၢကဟုၤကယၢ် ပုၤကိးဂၤဒီး လၢအဖဲန့ၣ်ခိဖျိပဲတြီၤတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲတဖၣ်လီၤ.

လၢတၢ်လီၤဆီအကလုာ်ကလုာ်ကျၢ်ဘၣ်သးအံၤအပုၤ, DCSD ဟံၣ်ဂံၢ်ဟံၣ်ကျၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်လၢ ကဟ့ၣ်လီၤ တၢ်မၤလိမၤဒီးခိၣ်ယၤလၢတၢ်ပၣ် ယုာ်ခဲလၢခဲဆူကွၢ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ဖိးတၢ်မၤတၢ်ပညိဉ်မ့ၢ်ဝဲ MIRACLES Continuous Improvement Framework (MIRACLES တၢ်လဲၤ ထီၣ်လဲထီၣ်ကွၢ်ကွၢ်တၢ်မၤအတက့ၢ်), လၢအၢၣ်လီၤဆီလီၤဝဲဒၣ် ပုၤကွီၤဖိကီၢ်စိတၢ်သ့တၢ်ဘၣ် တၢ်ထံသိးတုၤသိး, တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်, ဒီးတၢ်လဲထီၣ်လဲထီ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖိးတၢ်မၤတၢ်ပညိဉ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲအိၣ်လၢ H-PRIDE (Humanization (တၢ်မ့ၢ်ပုၤကူပုၤကညိ), Professionalism (တၢ်မ့ၢ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤတၢ်စံၣ်န့ၢ်), Respect (တၢ်ဟံၣ်ကဲ), Integrity (တၢ်တီတၢ်လီၤ), Dignity (တၢ်အိၣ်ဒီးသးသ့ၣ်လၢကပီၤ), ဒီး Empathy (တၢ်ဒိသ့ၣ်ဒိသး)) တၢ်န့ၢ်မီၢ်ပုၤလၢအမၤတၢ်ဒ်ပဒိလုၢ်ဂီၤအသိး လၢအန့ၣ်တၢ်လဲကျဲ လၢတၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်ထံသိးတုၤသိး ဒီးပုၤတဂၤအတၢ်မၤန့ၢ်တၢ် လၢ ပုၤဖိသၣ်ကိးဂၤဒီးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တလၢကွီၢ်တၢ်မၤအတက့ၢ်ဒီးတၢ်န့ၢ်မီၢ်ပုၤတဖၣ်, ပမုၢ်ဒါဒ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲကျိၤအသိး ပမၤလိာ်ထီၣ်တၢ်တလၢကွီၢ်တၢ်မၤလိမၤဒီး ဒီးပၣ်ယုာ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤ တၢ်န့ၢ်ဟံၣ်, တၢ်တူၢ်လိာ်တၢ်, ဒီးတၢ်ယုတၢ်ဖိးလၢ တၢ်အိၣ်လီၤဆီအကလုာ်ကလုာ်အပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတတၢ်ကရၢဖိ ကိးဂၤဒီး ကြၢးဝဲလၢကတူၢ်ဘၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤအိၣ်, တၢ်ယုးယိာ်ဟံၣ်ကဲအိၣ်, ဒီးတၢ်အိၣ်ပုၤပုၤဖျးဖျးလၢတၢ်ခဲလၢအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတတၢ်ကရၢဖိတဖၣ်ဒီးပုၤအကတဖၣ် ဆဲးကျၢ်ယၤဘၣ်သးဒီး DCSD အတၢ်ဟံၣ်သးလၢ တၢ်မၤအသးကဲထီၣ်ဖဲတယံာ်ဘၣ်လၢ Middle East (မုၢ်ထီၣ် တၢ်ခါၣ်သး) အပုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ဟံၣ်သးလၢတၢ်အံၤအဖိခိၣ်မ့ၢ်ဝဲယိဖိလီၤ - ပထီဒါတၢ်ဟံၣ်ဖးနီၤဖး, တၢ်မၤတရီတပါ, ဒီးတၢ်နီၤဖး ထီဒါပုၤတဂၤလၢလီၢ် အကွၢ်အဂီၢ် ခဲလၢဒုန့ၣ်ဂံၢ်ကျၢ်လီၤ.

ဒ်ယဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လၢအပုၤကွီၢ်တလၢအပုၤ လၢယ [Family Letter Regarding the Middle East \(ဟံၣ်ဖိယိဖိလိာ်ပရၢဘၣ်ထွဲဒီး Middle Eastအဂီၢ်\) အသိး](#), DCSD ဟံးဂ့ၢ်ဝဲမၤတၢ်မၤအပတီၢ်လၢအမၤဂုၤထီၣ်တၢ်တဖၣ် လၢကမၤအါထီၣ်တၢ်ပုၤဖျးလၢပကွီၤတတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ DCSD ဟၤကီၢ်ခိၣ်တဖၣ် ဆူ ပုၤပၤဆူရဲၣ်ကျဲတၢ် ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိကရၢဖိတဖၣ်, ပဝဲခဲလၢပပၢ်ဖျိထီၣ်သကိးပသးယုယုဖိးဖိး လၢတၢ်န့ၢ်လီၤရဲၣ်ကျဲ မၤသကိးတၢ်, တၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဂၤ ဒီးဟ့ၣ်လီၤသးလၢပတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်နီၣ်ထီၣ်တဖၣ်အပုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤပုၤမုၢ်တၢ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကဲထီၣ်အသးတဖၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မၤအသးတဖၣ်အံၤန့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲယုာ်လီၤဘၣ်အိၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးဒီးသတူၢ်ကလၢ လၢပ ပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါလၢအဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်လဲၣ်ဂုၤ, တၢ်ပုၤဖျးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မၤယုာ်မၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပယုထီၣ်တဘျီကဒီးလၢ ပုၤကိးဂၤဒီးကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုာ်သကိးဒီးပုၤလၢ တၢ်ဂုၢ်ကျဲးစးမၤတၢ် အံၤအပုၤန့ၣ်လီၤ. ပ *“See Something, Say Something (ထံၣ်တၢ်တမံးမံး, တဲတၢ်တမံးမံး)”* ခဲၣ်ဖူ န့ၣ်တမ့ၢ်ထဲတၢ်ကတီၤဒိဘၣ် - တၢ် အံၤမ့ၢ်တၢ်ခိဆၢမၤတၢ်လီၤ. န့ၢ် မ့တမ့ၢ် နဖိ မ့ၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤပုၤမုၢ်တမံးလၢလၢကကဲထီၣ်အသးန့ၣ်, ပန့ၣ်လၢနကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်အံၤ တဘျီယိဒီးပပုၤမၤတၢ်ဖိလီၤ.

တၢ်မၤအသးလၢအကဲထီၣ်အသးလၢဟီၣ်ခိၣ်ရှၢဒိဘၣ်အဲအံၤအဘၣ်စၢၤ, Dekalb County School District အၢၣ်လီၤသးမၤတၢ်သပုၢ်ပုၢ်လၢ ကမၤလီၤတၢ်တၢ်လၢခါဆူညါအပုၤ လၢကရၢလိာ်မၤဘၣ်ပုၤတဂၤစုာ်စုာ်ဒီးတၢ်ထံသိးတုၤသိးဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိသ့ၣ်ဒိသး, လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်အဲဝဲသ့ၣ် အတၢ်စံၣ်စိၤဂံၢ်ထံး မ့တမ့ၢ် တၢ်န့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢခံကတၢ်, ပန့ၣ်လၢပမၤတၢ်လၢပကသ့ၣ်ထီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်လၢ ကအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်စူသးစူ, တၢ်ကျၢ် ျဘၢတၢ်ခဲလၢခဲဆူ, ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ပုၤဖျးလၢခါဆူညါ ခိဖျိပပုၤကွီၤဖိတဖၣ်သ့န့ၣ်လီၤ.